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Kære bestyrelse i grundejerforeningen, 

I forlængelse af aftaler fra Grundejerforeningens generalforsamling i foråret 2022 om at omlægge 
en del områder af vores fællesområder til mere biodiversitet1, var et lille udvalg af beboere fra 
Skovsgårdskvarteret lørdag den 23. april 2022 på rundtur i vores fælles arealer. Formålet var at 
identificere muligheder for at skabe mere biodiversitet.  

Nedenfor har vi samlet vores bud på, hvordan vi får mere biodiversitet i vores område, og vi 
håber, bestyrelsen vil støtte op om dele af eller alle forslag. Ud over vores forslag, vil der være 
andre områder i grundejerforenings fællesarealer, som også vil kunne lægges om til en større grad 
af biodiversitet, men vi foreslår, man starter et sted for derfra at høste nogle erfaringer, som evt. 
kan bidrage til udviklingen af nye områder.  

Når bestyrelsen har haft lejlighed til at gennemse forslagene, kan vi måske samles for at drøfte 
mulige implementeringsveje. Vi kunne forestille os at anlægge nogle områder i indeværende år, 
andre til næste år, og vi kunne også drøfte, hvordan og hvem, der skal forestå selve 
anlægsarbejdet. 

Forslag 

1 - Fællesareal ved den gamle vandværksgrund 

• Trimning af alle brombærbuske, som er vokset langt ind over hegnet. Vi tænker, det på 
sigt vil ødelægge hegnet. 

• Bræmme med vilde blomster langs åen. 
• Dernæst såning af vilde blomster på et større område omkring vandhullet, hvis ikke hele 

arealet. Her forestiller vi os så borde og bænke placeret på en ø midt i det hele med 
trædesten fra stien dertil og med stenmel under bordet. 

• Placering af store sten omkring på området. 
• Placering af birketræer (hængebirk) omkring i området. 

 

2 - Sti bag ved Freddys hus, som grænser op til den anden grundejerforening 

Fra Brunos ejendom og hen til den tværgående sti ind i nabo grundejerforening: 

• Øer med planter langs skel til nabogrundejerforening for at skabe distance ind til 
legepladsen. Plante høje træer (3-4 m høje) i midten. 

• Vi forestiller os, at øerne placeres med mellemrum, som svarer til, at en af de store 
græsslåmaskiner kan komme igennem. 

  

 
1 Muligheden for mere biodiversitet på vores fællesarealer har baggrund i en gennemgang af vores fælles områder i 
grundejerforeningen den 13. juni 2021 med Konsulent Nanna Loumand fra Mols Consulting, som resulterede i en 
rapport, som også er sendt til bestyrelsen. 
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3 - Den lille legeplads på Skovsgårdsvej ulige numre – v. siden af 2-plans lejeboliger 
(Vesterbo) 

• Træstubbe til at lege på/sidde på 
• Beplante frugttræer, frøblomster i et område (æble, pærer, blommer, kirsebær) 

 

4 - Legepladsen v. Skovsgårdsvej – lige numre (den store) 

• Træ på midten – evt. kastanjetræ  
• Bærbuske langs stamvejen 
• Sten med vilde planter omkring 
• Vilde blomster på kælkebakken (vi foreslår, at vi starter her) 

 

Udvalget er villige til at indgå i en arbejdsgruppe, som kan plante og deltage i etableringen af 
vores forslag. Vi tænker også, vi kan række ud til beboere i området, som evt. kunne være 
interesseret i at hjælpe med at etablere områderne. 

Vi ser frem til at høre fra jer, når I har haft lejlighed til at gennemgå vores forslag. 

 

Bedste hilsner 

Bruno, Bente, Jesper, Mette, Tine, Maria, Jeanette, Linda 

 

 


